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Intervju med Rose-Marie Johansson, intervjuperson nr 41 
Projekt: Göteborg berättar 

Bandningens längd: 00:49:48 
Datum: 18-09-10  
Intervjuare: Marie Nyberg 
Plats: Göteborg Stadsmuseum, Sarauws rum 
Tid: 13.30 – 14.30 

 
Intervju med Rose-Marie Johansson 

Bandningen börjar 
 
Intervjuare [00:00:01]: Ja då sitter jag här på Göteborgs stadsmuseum i Sarauws rum och jag 
heter Marie Nyberg och jag ska prata med Rose-Marie Johansson, välkommen. 
 
Talare [00:00:13]: Tackar. 
 
Intervjuare [00:00:14]: Mm och vi ska prata litegrann om hur du ser på Göteborg och din 
stadsdel och ja hur mycket du vill berätta om ditt liv här i Göteborg. Men vi börjar med de 
här vanliga frågorna då namn har vi då Rose-Marie Johansson. 
 
Talare [00:00:30]: Det stämmer och jag bor på Katjas gata 137 i Hisings Backa, jag är född i 
Göteborg och jag är uppvuxen i Göteborg. Jag föddes 1977 på Sahlgrenska, bodde första 
åren i Biskopsgården tills mina föräldrar bestämde sig för att flytta till Backa -84 och ja mina 
föräldrar bor inte kvar i Backa längre, de flyttade ut till Ale och då fick jag tyvärr avbryta 
Backaboendet några år för jag hade inte jobb och bostad då. 
 
Intervjuare [00:01:03]: Nej du följde med dina föräldrar? 
 
Talare [00:01:04]: Jag följde med några år där ja tills jag fick arbete och en bostad och då fick 
jag både jobb och bostad i Backa [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:01:10]: Jaha. 
 
Talare [00:01:12]: Och jag är kvar [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:01:13]: Ja vad jobbar du med? 
 
Talare [00:01:15]: Jag jobbar som stödassistent på ett boende för funktionshinder. 
 
Intervjuare [00:01:20]: Just det, om man säger och du är född göteborgare? 
 
Talare [00:01:23]: Ja. 
 
Intervjuare [00:01:25]: Men har bott några år i Ale då? 
 
Talare [00:01:26]: Ja. 
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Intervjuare [00:01:27]: Och då tänker jag, du verkar väldigt förtjust i Backa när du pratar om 
det, du sa att du inte ville lämna Backa för Ale? 
 
Talare [00:01:32]: Ja [skrattar] nej Backa är hemma. Det har blivit så genom åren, man 
känner sig hemma där fast det har varit oroligheter och grejer vid Backa, men det är en fin 
stadsdel med mycket grönområden. Okej, nu håller de på och bygger lite här och där i Backa. 
Men det blir nog bra när det blir färdigt och sen har jag mitt jobb där också och jag tycker att 
det är rätt skönt med promenadväg och slippa åka kommunalt varje morgon eller kvällar och 
så. 
 
Intervjuare [00:02:04]: Ja man har ju skällt en del på Backa eller liksom sagt att det har varit 
väldigt stökigt och Selma Lagerlöfs torg då kanske främst. 
 
Talare [00:02:11]: Ja det har det varit. 
 
Intervjuare [00:02:14]: Men är det där det märks och inte någon annanstans? 
 
Talare [00:02:17]: Området där vi bor har det varit mycket oroligheter också, men det är rätt 
länge sen nu, det är rätt lugnt tycker jag, torget kan vara lite stökigt på kvällarna men det 
undviker man om man ska hemåt, jag jobbar inte långt ifrån torget så man ser mycket och 
man hör mycket. 
 
Intervjuare [00:02:40]: Men har det skett en förändring? Jag tänker du flyttade dit -84 första 
gången. 
 
Talare [00:02:43]: Ja. 
 
Intervjuare [00:02:45]: Har du sett någon förändring i själva stadsdelen? 
 
Talare [00:02:45]: Ja det har jag skett... 
 
Intervjuare [00:02:48]: Större omsättning, fler... 
 
Talare [00:02:50]: Ja folk har flyttat, kommit och flyttat på grund av att det har varit 
oroligheter mycket men den trogna skaran finns kvar som ser Backa som ett tryggt område 
faktiskt. 
 
Intervjuare [00:03:04]: Ja, men Backa byggdes, var det -60? 
 
Talare [00:03:11]: Ja det är någonstans där. 
 
Intervjuare [00:03:12]: Ihop med miljonprogrammet då? 
 
Talare [00:03:15]: Ja för innan var det en massa bondgårdar och så i Backa. 
 
Intervjuare [00:03:20]: Ja just det. 
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Talare [00:03:25]: Jag trivs i Backa. 
 
Intervjuare [00:03:28]: Är du ofta inne i stan? Jag tänker du jobbar i Backa och du bor i 
Backa, men då åker in på helger och så förstås? 
 
Talare [00:03:35]: Ibland faktiskt inte så ofta längre som det var när man var yngre. 
 
Intervjuare [00:03:39]: Nej. 
 
Talare [00:03:41]: För då var man inne mer i stan och gick på konserter och museer och ut 
och festade, man gjorde sådant. Nu för tiden är jag mest inne för att gå på biblioteket, 
stadsbiblioteket, och gå på museerna för jag har ett intresse för vikingar. 
 
Intervjuare [00:04:03]: Ja. 
 
Talare [00:04:04]: Så jag är med i en förening som driver Ale Vikingagård faktiskt. 
 
Intervjuare [00:04:08]: Ja just det, men det kom du i kontakt med när du bodde där eller? 
 
Talare [00:04:11]: Ja. 
 
Intervjuare [00:04:13]: Hade den börjat då vikingagården? 
 
Talare [00:04:15]: Ja de har pratat länge om det för vi har haft sommarställe där uppe i Ale 
också, så Ale är väl hemma också kan man väl säga. Men intresset har funnit för vikingatiden 
sedan jag var liten, sedan jag öppnade min första skolbok [skrattar] och jag blev såld och 
sen… Ja, det tog ett antal år innan jag började med det riktigt och då fick jag gubben, jag fick 
tjata på gubben och han tyckte bara nej, nej, nej och så fick jag med honom faktiskt på en 
vikingamarknad och det var fighting och det och då blev han intresserad. 
 
Intervjuare [00:04:55]: Ja, ja, jag tänker bara har du barn? 
 
Talare [00:05:02]: Nej vi har inga barn. 
 
Intervjuare [00:05:03]: Nej men vad tänker du, tycker du att det är en del av Göteborg 
Backa? 
 
Talare [00:05:14]: Ja det tycker jag. 
 
Intervjuare [00:05:16]: Vad är det som är Göteborg där? 
 
Talare [00:05:20]: Göteborg är Hisingen [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:05:21]: Ja just det men det är en del göteborgare som inte tycker att Hisingen 
är en del av Göteborg [skrattar]. 
 
Talare [00:05:25]: Ja. 
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Intervjuare [00:05:28]: Men det förstår jag att du tycker. 
 
Talare [00:05:33]: Ja det tycker jag, men Göteborg är också en vacker stad det får jag säga 
mycket historia faktisk i stan också finns där man kan titta på byggnader och allt sådant. Sen 
har vi lite andra ställen och sådant med utgrävningar och sådant som jag tycker är intressant. 
 
Intervjuare [00:05:53]: Är du med i någon sådan förening? 
 
Talare [00:05:54]: Nej det är jag inte, jag går när de har lite öppet hus och så och tittar och 
det intresserar mig. 
 
Intervjuare [00:06:04]: Vad skulle du säga om någon skulle fråga om någon skulle flytta till 
din stadsdel eller inte vad är för- och nackdelar då? 
 
Talare [00:06:13]: Fördelar är att det är mycket grönområden, trevligt folk, mycket bra 
gemenskap faktisk. Nackdelarna ja det har varit oroligheterna det är nackdelarna men det är 
nära till stan det är en fördel, det tar inte lång tid med bussen in och bra utbud på mataffärer 
och sådana saker också. 
 
Intervjuare [00:06:42]: Åka till Bäckebol eller sådär och handla? 
 
Talare [00:06:45]: Ja Bäckebol och Backaplan. 
 
Intervjuare [00:06:47]: Ja just det. 
 
Talare [00:06:49]: Det är vilket som, det beror på vad man ska handla. 
 
Intervjuare [00:06:50]: Är det dina handelsområden kan man säga? 
 
Talare [00:06:52]: Ja det är det. 
 
Intervjuare [00:06:52]: Backaplan kanske speciellt eller? 
 
Talare [00:06:54]: Nja, Bäckebol mer faktiskt. Så men ett tag blev det Backaplan då när 
trängselskatten infördes men sen kom undantaget för oss Backabor. 
 
Intervjuare [00:07:05]: Ja just det för de som bor där. 
 
Talare [00:07:08]: Mm så vi kan ta oss till Bäckebol utan att det ska kosta något. 
 
Intervjuare [00:07:13]: Ja just det, det var en del röster där jag kommer ihåg den 
diskussionen. 
 
Talare [00:07:18]: Ja det var det, jag tror det har tystnat nu sedan undantaget kom, jag har 
inte hört så mycket om det. 
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Intervjuare [00:07:29]: Nej och Vägvalet de var de som drev frågan och nu är de inte så 
stora. 
 
Talare [00:07:33]: Nej de blev inte så stora i kommunvalet såg jag. 
 
Intervjuare [00:07:39]: Ja men om du skulle bo någon annanstans i Göteborg var skulle du bo 
då? 
 
Talare [00:07:47]: Jag skulle kunna tänka mig Johanneberg, jag tycker att det är ett fint 
område som jag gillar och sen området där landshövdingehusen finns. 
 
Intervjuare [00:07:59]: Landala eller? 
 
Talare [00:08:00]: Ja så heter det, det tycker jag också om det området. 
 
Intervjuare [00:08:05]: Och det är mer det gamla Göteborg om man säger så. 
 
Talare [00:08:05]: Ja jag gillar det. 
 
Intervjuare [00:08:06]: Landala och... 
 
Talare [00:08:09]: Kring Haga också kan jag tänka mig. 
 
Intervjuare [00:08:12]: Men då är det väldigt centralt och ganska mycket... 
 
Talare [00:08:17]: Ja det är ju det, det är lite omställning att flytta från Backa till centrala 
delarna, det blir ju det i så fall. 
 
Intervjuare [00:08:23]: Och bor ni i en vanlig lägenhet? 
 
Talare [00:08:25]: Vi bor i en lägenhet. 
 
Intervjuare [00:08:29]: Det finns ju en del radhus där också och lite villor. 
 
Talare [00:08:31]: Ja, villor finns också och bostadsrätter också. 
 
Intervjuare [00:08:37]: Men ni bor i en hyresrätt eller? 
 
Talare [00:08:37]: Vi bor i en hyreslägenhet än så länge. 
 
Intervjuare [00:08:44]: Jag tänker på är det, när du rör dig i stan då rör du dig mest i Backa 
kan man säga det? 
 
Talare [00:08:53]: Vardagar ja, det blir mest Backa med tanke på att jag bor och jobbar där 
sen är det, är jag inne i stan lite då och då och då är det centrala delar ibland, Liseberg, 
Botaniska trädgården, där älskar jag att promenera och... 
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Intervjuare [00:09:14]: Men det är sådana platser som du tycker är viktiga i Göteborg? 
 
Talare [00:09:17]: Ja ja det tycker jag. 
 
Intervjuare [00:09:18]: Stadsbiblioteket? 
 
Talare [00:09:19]: Stadsbiblioteket är viktigt verkligen, där kan man hitta mycket bra 
information. 
 
Intervjuare [00:09:24]: Ja och aktiviteter och föredrag och så. 
 
Talare [00:09:27]: Ja och vad är det mer för platser Liseberg är väl, Liseberg är Liseberg 
[skrattar]. 
 
Intervjuare [00:09:35]: Men går du dit varje år? 
 
Talare [00:09:37]: Ja i alla fall en eller två gånger per år. 
 
Intervjuare [00:09:38]: Ja okej du lyssnar på konserter? 
 
Talare [00:09:42]: Ja man är inte där för att åka längre som man var när man var yngre men 
det är ett ställe som tillhör staden faktiskt som jag vet är uppskattat sen är det Skandinavium 
man går på både hockey och konserter fast jag är inte frölundait. 
 
Intervjuare [00:09:59]: Nej, du är inte det nej? 
 
Talare [00:09:59]: Nej. 
 
Intervjuare [00:10:01]: Vilka lag går du på då? 
 
Talare [00:10:02]: Ja, det är Modo men de är inte i elitserien just nu. 
 
Intervjuare [00:10:06]: Jaha hur kommer det sig att du hejar på Modo? 
 
Talare [00:10:08]: Jag har släkt uppe i Ångermanland och Dalarna så jag hade antingen 
Leksand eller Modo att välja på när jag växte upp och jag bara inte Leksand [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:10:20]: Hur kommer det sig att det inte blev Frölunda? 
 
Talare [00:10:22]: Nej, jag tyckte nej det var inte mitt lag även om jag är född i Göteborg, 
men jag är den enda i släkten faktiskt som är född i Göteborg så det får man höra med pikar 
om göteborgshumor och andan och hela det köret. 
 
Intervjuare [00:10:38]: Gick du i skolan i Backa då? 
 
Talare [00:10:40]: Ja det gjorde jag på Brudbergsskolan och sen Skälltorpsskolan. 
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Intervjuare [00:10:43]: Mm hur var det då var det bra? 
 
Talare [00:10:46]: Det var bra faktiskt. Bra skolor på den tiden, nu vet jag inte riktigt hur 
skolorna är med tanke på att jag inte har några barn så jag är inte så insatt i det. 
 
Intervjuare [00:10:56]: Nej men det var lugnt och så och det var bra? 
 
Talare [00:10:57]: Ja jag växte upp på 80-talet en del in på 90-talet också då vid Backa, jag 
gick i skolan i Backa, och på den tiden var det rätt lugnt i Backa, det var inte så mycket som 
det kom senare. 
 
Intervjuare [00:11:12]: Nej det kom väl en period men som du säger så verkar det lugnt nu 
igen, så det kanske var en tillfällig årsgrupp eller så som kanske... 
 
Talare [00:11:24]: Men vi har aldrig blivit drabbade vi som bor i Backa av själva gängen, 
däremot så har vi blivit varnade, de har sagt nu är Biskop på g, ta er hem. 
 
Intervjuare [00:11:37]: Jaha vad heter gänget sa du? 
 
Talare [00:11:38]: Biskopsgården de säger Biskop. 
 
Intervjuare [00:11:40]: Jaha men att då kommer gänget från Biskopsgården till Backa? 
 
Talare [00:11:43]: Ja det var det så eller så åkte Backa till Biskopsgården och jävlades. 
 
Intervjuare [00:11:48]: Jaha så det var två olika gäng som bråkade då? 
 
Talare [00:11:53]: Mm. 
 
Intervjuare [00:11:55]: Men det var inga skjutningar eller? 
 
Talare [00:11:57]: Vi har haft skjutningar i Backa. 
 
Intervjuare [00:11:59]: Ja ni har haft det ja. 
 
Talare [00:11:59]: Ja det har vi haft tyvärr och då kände man sig rätt osäker faktiskt i 
området. 
 
Intervjuare [00:12:09]: Ja och när de skjuter lite hej vilt. 
 
Talare [00:12:11]: Ja det har varit skjutningar i området där jag bor och så nere vid 
Litteraturgatan och även vid torget till och med restaurangen i samma hus som jag jobbar. 
 
Intervjuare [00:12:22]: På torget? 
 
Talare [00:12:23]: Nej jag jobbar jämte torget och där har det till och med varit en skjutning 
och det skedde medan jag var i huset också. 
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Intervjuare [00:12:30]: Usch. 
 
Talare [00:12:32]: Det var rätt obehagligt både för oss personal och de boende. 
 
Intervjuare [00:12:38]: Du jobbar där med... 
 
Talare [00:12:40]: Funktionshindrade vuxna. 
 
Intervjuare [00:12:42]: Ja. 
 
Talare [00:12:43]: Olika åldrar med olika funktionshinder. 
 
Intervjuare [00:12:44]: Bor de där eller? 
 
Talare [00:12:46]: De bor där, det är ett boende, så det trivs jag jättebra med faktiskt. Jag har 
testat på Volvo innan och jag tyckte inte om det, så jag tror jag var sju månader på Volvo och 
sen skolade jag om mig till personlig assistent och sen blev jag stödassistent på ett boende 
istället då och jag har jobbat sedan -99 med funktionshinder och... 
 
Intervjuare [00:13:11]: Men är ni ute i området och sådär också då? 
 
Talare [00:13:12]: Ja vi är ute och promenerar, vi går till Backa Västergård mycket, det kallas 
Ladan i folkmun där. 
 
Intervjuare [00:13:19]: Okej, vad är det Backa Västergård? 
 
Talare [00:13:23]: Det är djur och så har de lite olika aktiviteter. 
 
Intervjuare [00:13:27]: Just det för det finns en gård längre in också vid 4H eller vad heter 
det? 
 
Talare [00:13:30]: Är inte det vid Tuve mer? 
 
Intervjuare [00:13:31]: Ja det kanske det är ja just det vid Tollered eller så. 
 
Talare [00:13:33]: Ja. 
 
Intervjuare [00:13:35]: Men detta är något liknande då eller? 
 
Talare [00:13:39]: Ja fast i mindre skala, de har även dagis där och det tycker jag är viktigt att 
de på dagiset får lära sig om djur och natur. 
 
Intervjuare [00:13:51]: Ja, men kommer de från olika delar av stan? 
 
Talare [00:13:52]: Jag tror att de flesta är från Backa. 
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Intervjuare [00:13:55]: Och så bor de där? 
 
Talare [00:13:56]: Ja. 
 
Intervjuare [00:13:58]: Är hemma då och då eller? 
 
Talare [00:14:00]: På dagiset eller hur menar du? 
 
Intervjuare [00:14:02]: Nej, jag menar på ditt arbete. 
 
Talare [00:14:02]: Ja mitt boende, de bor där med tanke på att de är vuxna men de är ibland 
och hälsar på sina anhöriga men det är mest på semestern sen är det beroende på om de har 
anhöriga kvar i livet också. 
 
Intervjuare [00:14:19]: Ja det är klart, ja just det. 
 
Talare [00:14:21]: Men vi försöker hitta på mycket aktiviteter både i Backa och i Göteborg 
med dem som de klarar av. 
 
Intervjuare [00:14:29]: Men det är inte så många arbetsplatser som finns annars i Backa det 
är affärerna då och... 
 
Talare [00:14:34]: Det finns en massa boenden, det gör det ju, jag vet i alla fall sju boenden i 
Backa. 
 
Intervjuare [00:14:41]: Jaså med just... 
 
Talare [00:14:43]: Funktionshinder, då sen har vi äldreboenden också, men det är jag inte så 
insatt i. 
 
Intervjuare [00:14:48]: Nej det kanske finns ett eller två äldreboenden då och så finns en 
massa förskolor då eller en massa men några stycken. 
 
Talare [00:14:58]: Och några skolor också. 
 
Intervjuare [00:15:02]: Går du till simhallen och sådär för det finns väl fortfarande kvar? 
 
Talare [00:15:04]: Inte i Backa, den ligger i Kärra. 
 
Intervjuare [00:15:06]: Jaha, det är skillnad ja det har jag inte tänkt på, jag tänkte hela det 
området som Backa. 
 
Talare [00:15:11]: Nej. 
 
Intervjuare [00:15:14]: Var går gränsen då? 
 
Talare [00:15:15]: Ja det är väl vid Tagene där, kring industriområdet är gränsen. 
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Intervjuare [00:15:20]: Just det, just det, det är mellan där ja. 
 
Talare [00:15:21]: Ja det var rätt viktigt. 
 
Intervjuare [00:15:24]: Och sen har du gränsen mot Brunnsbo då? 
 
Talare [00:15:24]: Ja den går ju vid villorna där någonstans. 
 
Intervjuare [00:15:33]: Så det är hela men stadsdelen Backa är hela det området? 
 
Talare [00:15:37]: Är Brunnsbo och Backa. 
 
Intervjuare [00:15:38]: Och inte Kärra? 
 
Talare [00:15:40]: Kärra är en egen stadsdel. 
 
Intervjuare [00:15:41]: Ja, ja men stadsdelsnämnden tänker jag då är det nog samma, ja just 
det för det är flera. 
 
Talare [00:15:43]: Ja det är alla. 
 
Intervjuare [00:15:46]: Ja just det, ja, ja så det är egentligen de tre som ligger där ihop som 
man tänker, men längre ut då Klareberg och så är det också Kärra? 
 
Talare [00:15:55]: Det tillhör Kärra. 
 
Intervjuare [00:15:56]: Ja just det men sen kommer de här ytterligare radhusområden. 
 
Talare [00:15:59]: Mmm… 
 
Intervjuare [00:16:01]: Gerrebacka och de här, men det är egna områden kanske. 
 
Talare [00:16:03]: Jag tror det jag är inte så insatt där faktiskt. 
 
Intervjuare [00:16:09]: Just det ja men tycker du om Backaplan, det är lite ditt närområde 
och Bäckebol? 
 
Talare [00:16:18]: Ja Backaplan har rätt bra utbud och sen har det, de har ändrat om lite nu... 
 
Intervjuare [00:16:22]: De har byggt mycket runtomkring. 
 
Talare [00:16:22]: Ja så det känns tryggare där nere faktiskt än vad det gjorde förr, med alla 
dessa gamla industrifastigheter som låg runt om jag tyckte att det var obehagligt när man 
var där på kvällar och sådant. Inte för att mina föräldrar släppte iväg mig så mycket på 
kvällarna jag var ju liten, men när man började växa upp och bli tonåring man höll ju sig inte 
inom gränserna då och jag tyckte det var obehagligt med alla dessa nedlagda fastigheter och 
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industrier och det. 
 
Intervjuare [00:16:56]: Som stod där ja. 
 
Talare [00:16:57]: Man visste aldrig vad som skedde runt knuten. 
 
Intervjuare [00:17:01]: Men åker du till Vågmästareplatsen och sådant? 
 
Talare [00:17:03]: Ibland det beror på. 
 
Intervjuare [00:17:05]: Det är ju nära Backa så det är klart, det finns en saluhall där också. 
 
Talare [00:17:11]: Ja jag har varit där några gånger faktiskt. Men jag åker faktiskt in hellre till 
saluhallen vid vad heter stället? 
 
Intervjuare [00:17:21]: Kungsportsplatsen. 
 
Talare [00:17:19]: Tack och så har vi en borta vid Andra Långgatan. 
 
Intervjuare [00:17:24]: Ja just det. 
 
Talare [00:17:24]: De två brukar jag åka in till mer. Jag tycker utbudet på saluhallen på 
Hisingen är lite för litet. 
 
Intervjuare [00:17:31]: Ja det är inte så stort där heller om man säger så. 
 
Talare [00:17:33]: Nej det är ju inte det. 
 
Intervjuare [00:17:37]: Saluhallen i stan är förstås större. Jag kommer ihåg när det var 
busshållplatserna där, det finns inga spår av det längre. 
 
Talare [00:17:48]: Nej det gör ju inte det. 
 
Intervjuare [00:17:49]: Men åker du utåt något? Jag tänker mot Lilleby när du åker och badar 
på sommaren och sådär? 
 
Talare [00:17:53]: Jag gillar inte att bada i havet jag föredrar sjöar och då beger jag mig 
faktiskt till Ale kommun och badar, där finns rätt mycket sjöar kring mina föräldrar. 
 
Intervjuare [00:18:05]: Inte Surtesjön eller så? 
 
Talare [00:18:05]: Nej inte Surtesjön, vi har sjöar där de inte är så mycket folk vid. 
 
Intervjuare [00:18:12]: Ja, ja. 
 
Talare [00:18:12]: Lite svåra att ta sig till kan jag säga man får gå genom skogen och så 
[skrattar]. 
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Intervjuare [00:18:17]: Ja just det. 
 
Talare [00:18:19]: Och det tycker jag är bättre än de riktiga badplatserna, för då får man vara 
ifred och... 
 
Intervjuare [00:18:23]: För annars är det nära att åka bakvägen där till...Surtesjön. 
 
Talare [00:18:26]: Ja precis vi var mycket i Lilleby när jag var liten och badade på somrarna 
men sen brände jag mig på en manet och sedan dess gillar jag inte havet. 
 
Intervjuare [00:18:36]: Jaha. Annars förknippar man Göteborg med havet. 
 
Talare [00:18:42]: Ja. 
 
Intervjuare [00:18:43]: Är du något här nere i hamnen och älven och så? 
 
Talare [00:18:47]: Ja på Hisingssidan vid Eriksberg och där brukar vi promenera lite då och då 
med boendet då, så där är vi mycket och vi åker även ut med de boende och badar också om 
de vill. Men ibland åker vi bara ut och grillar vid havet och det tycker de är jättemysigt. Vi 
försöker hålla oss mycket vid vatten i alla fall på sommaren med dem. 
 
Intervjuare [00:19:15]: Och vad skulle du säga är, finns det någon speciell Göteborgsanda? 
 
Talare [00:19:22]: Ja det gör det, humorn [skrattar] anser jag som en Göteborgsanda. Är man 
inte född här nere så förstår man sig inte på den riktigt det har jag märkt på min sambo för 
han är född stockholmare och flyttade ner hit tack vare mig och han står och bara vad menar 
de med det? Och så sitter jag jämte och bara asgarvar. 
 
Intervjuare [00:19:45]: Är det lite det med att slänga käft också? 
 
Talare [00:19:46]: Ja. 
 
Intervjuare [00:19:48]: Lite ordvrängeri. 
 
Talare [00:19:49]: Ja och han tycker också att göteborgarna är gladare och mer positiva än 
stockholmare och det kan nog stämma faktiskt och vi är mindre stressade också säger han. 
 
Intervjuare [00:20:06]: Jo det går nog snabbare undan i Stockholm. 
 
Talare [00:20:07]: Ja det gör det och det har man märkt själv när man är uppe i Stockholm. 
Gubben har fått dragit åt mig i rulltrapporna för jag har ställt mig på fel sida för folk ska ju 
springa i rulltrapporna och man bara aja… men nej han flyttade ner faktiskt till Göteborg när 
vi blev ihop och jag gav väl ett ultimatum till honom att jag flyttar aldrig upp till Stockholm sa 
jag [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:20:33]: Nähä? [Skrattar]. 
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Talare [00:20:33]: Han bara, ingen fara jag kan flytta. 
 
Intervjuare [00:20:38]: Varför vill du inte flytta till Stockholm då? 
 
Talare [00:20:39]: Aldrig i livet jag är född här nere och älskar den här stan mest i Sverige 
faktiskt och man är hemma och sen jag vet inte… jag gillar klimatet bättre här nere än 
Stockholmsklimatet till och med våra höstregn [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:21:00]: Det är lite fuktigare här nere. 
 
Talare [00:21:02]: Ja det är ju det och sen det att man är van här nere. 
 
Intervjuare [00:21:08]: Ja det är inte lika stort heller. 
 
Talare [00:21:09]: Nej, nej det är inte det heller. 
 
Intervjuare [00:21:11]: Det är faktiskt större i Stockholm. 
 
Talare [00:21:11]: Mm Göteborg kan man promenera igenom utan ja de centrala delarna 
utan att man tänker på det, men att Stockholm tar aldrig slut känns det som [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:21:21]: Nej och då är man ändå bara i centrum så att säga i Stockholm. 
 
Talare [00:21:27]: Nej, Göteborg det är hemma. 
 
Intervjuare [00:21:30]: Mm. 
 
Talare [00:21:32]: Och det kommer det alltid att vara för mig. 
 
Intervjuare [00:21:35]: Tycker du att, men om du nu ska säga, vara lite kritisk mot Göteborg 
är det något du skulle komma på då som du tycker skulle kunna förbättras eller... 
 
Talare [00:21:45]: Inte bygga för mycket nytt jag är lite, jag gillar inte nya byggnader som ser 
hemska ut, jag gillar den gamla charmen på husen faktiskt men visst de husen kan inte stå 
kvar i all evighet heller om inte de blir underhållna. Men jag tycker att de kan lägga lite mer 
på underhåll och reparationer och sådant på de gamla husen istället för att riva och bygga 
nytt och sen är det väl jag tycker att mycket grönområden har försvunnit sedan jag växte upp 
på grund av nybyggnationer. 
 
Intervjuare [00:22:21]: Förtätning alltså? 
 
Talare [00:22:22]: Ja och det tycker jag är synd för att det är en del av Göteborg också med 
grönområdena. 
 
Intervjuare [00:22:30]: Mm parker och annat och... 
 



14 
GSMArkiv:190012:41  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 41: Rose-Marie Johansson 

 

Talare [00:22:31]: Ja även skogsdungar och sådant som har försvunnit man bara - jaha okej 
det var något nytt här ja - vad mer om man mer ska vara kritisk? Ja det är väl politiken i 
Göteborg men det går vi inte in på [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:22:55]: Tänker du på Västlänken eller något sådant där? 
 
Talare [00:22:59]: Ja jag gillar inte Västlänken riktigt, jag tycker det är faktiskt rätt onödigt 
med tanke på att de förstör rätt mycket. 
 
Intervjuare [00:23:09]: Mm de håller på att bygger men det är inte det, men de håller på att 
bygger en ny bro och hela den delen där på motorvägen och en tunnel under va? 
 
Talare [00:23:21]: Ja det gör de så det är rätt mycket. 
 
Intervjuare [00:23:23]: Men det är inte Västlänken kanske jag vet inte. 
 
Talare [00:23:24]: Nej jag tror inte det, Marieholmstunneln ska den heta, så den bron den 
behövs verkligen med tanke på att Götaälvbron håller på att rasa. 
 
Intervjuare [00:23:36]: Ja man blir nästan lite orolig varje gång man åker över. 
 
Talare [00:23:37]: Ja, med tanke på att spårvagnar och bussar mest åker där över från 
Hisingen. 
 
Intervjuare [00:23:42]: Åker du mest spårvagn eller åker du bil? 
 
Talare [00:23:45]: Jag åker mest buss, fast idag tog vi bilen in till stan vi var ute lite i sista 
minuten men annars är det buss mest in till Göteborg, vi har inga spårvagnar i Backa det är 
bara bussar. 
 
Intervjuare [00:23:59]: Ja, men jag tänker du kanske åker bil eller så? 
 
Talare [00:24:02]: Nej inte mycket in till Göteborg, vi låter hellre bilen stå hemma då med 
tanke på parkeringsplatser och... 
 
Intervjuare [00:24:10]: Ja här är det inte lätt att hitta. 
 
Talare [00:24:11]: Nej och sen avgaser också i stan. 
 
Intervjuare [00:24:17]: Vad tyckte du om trängselskatten för övrigt då? Behövs eller inte 
behövs? 
 
Talare [00:24:25]: Kan ju behövas på ett sätt för nybyggnation av vägarna men inte för 
Västlänken det tycker jag inte. 
 
Intervjuare [00:24:33]: Nej. 
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Talare [00:24:35]: Men jag är både för och emot faktiskt och jag tycker att det skulle vara 
bara de centrala delarna, men så blev det stadsdelarna också som fick det, det tyckte jag inte 
var rätt. 
 
Intervjuare [00:24:48]: Nej det är nog en skillnad mot Stockholm tror jag där är det väl när 
man kör in i centrala stan. 
 
Talare [00:24:54]: Ja medan områdena runt Bromma, Vällingby och det är det ingen 
trängselskatt. 
 
Intervjuare [00:24:59]: Nej men här kommer det ganska snabbt när man kör in. 
 
Talare [00:25:00]: Ja och jag tycker det är dumt att just stadsdelarna, förorterna som Backa... 
 
Intervjuare [00:25:07]: Ja då blir det en gräns nästan... 
 
Talare [00:25:08]: Ja det blev ju det så det var jag rätt starkt emot jag tyckte bara att det 
skulle vara de centrala delarna, de kunde tagit efter tunneln eller broarna, de kunde satt 
dem åt Hisingen och andra områden runt de centrala så Frölunda kanske och de delarna, 
Askim är inte centralt heller och... 
 
Intervjuare [00:25:34]: Men nu var det val igår. 
 
Talare [00:25:37]: Ja det var ju det. 
 
Intervjuare [00:25:38]: Nu var det ett stort parti i Göteborg som heter Demokraterna. 
 
Talare [00:25:42]: Ja, de fick 17 någonting procent, vi får se var det leder. 
 
Intervjuare [00:25:49]: Ja och det är ett ganska nytt parti. 
 
Talare [00:25:49]: Mm det var 16 månader sedan de bildades eller något sådant hörde jag, 
jag följde med rätt mycket i valvakan igår [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:25:59]: Ja, det är lite annorlunda nu det är inte de här vanliga blocken. 
 
Talare [00:26:03]: Nej det är inte det. 
 
Intervjuare [00:26:04]: Och socialdemokraterna hamnade väldigt lågt med tanke på att 
Göran Johansson var Göteborgs starke man för tio år sedan kanske, men nu är det ganska 
förändrat. 
 
Talare [00:26:19]: Det är det. Men sossarna har väl haft makten längst här i Göteborg, om jag 
hörde rätt så var det 24 år eller något sådant där och det är inte dåligt faktiskt av ett parti att 
hålla sig så länge. 
 
Intervjuare [00:26:36]: Nej. 
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Talare [00:26:38]: Och ja vi får se vad som händer och hur det kommer att bli. 
 
Intervjuare [00:26:43]: Tycker du att det finns, man pratar om att Göteborg har blivit 
segregerat. Tycker du att det finns segregation i staden? 
 
Talare [00:26:50]: Det tycker jag, helst ute i förorterna, det är vissa förorter som är värre 
faktiskt än andra, Backa är tyvärr ett av dem, som har blivit segregerat i alla fall vissa delar av 
Backa inte hela Backa men vissa delar och sen Biskopsgården, Länsmansgården, Frölunda, 
det är sådana områden som det är rätt mycket segregation i. 
 
Intervjuare [00:27:18]: Angered, Bergsjön. 
 
Talare [00:27:20]: Ja de också, men de tänker jag inte på för jag är inte över där så mycket. 
 
Intervjuare [00:27:24]: Nej, nej, inte över älven. 
 
Talare [00:27:25]: Nej inte så mycket [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:27:30]: Men hur tror du att man ska kunna lösa det här med segregation? 
 
Talare [00:27:33]: Det bästa hade varit om man kunde få in mer… ja… blandade stadsdelar, 
blanda stadsdelarna mer så med olika kulturer och religioner och det och inte bara sätta alla 
på ett ställe som det känns att det har varit och… Jag är inte emot andra kulturer och 
religioner och sådant, jag tycker att det är jätteintressant, jag tycker att det är jättekul att 
prata med mina grannar om hur de har haft det och deras kulturer och religioner och vi kan 
komma i rätt heta diskussioner ibland [skrattar] men jag tycker det är viktigt också att de lär 
sig språket både för att komma in på arbetsmarknaden och det hjälper också till med 
segregationen att man förstår om vi förstår varandra allihopa. För jag märkte på mitt jobb 
bland annat att vi har fått vikarier ibland som knappt förstått språket och det drabbar de 
boende och det tycker jag är himla synd faktiskt för de vill jätteväl och är jätteduktiga och 
sådant, men tyvärr språket man måste kunna. Svenskan för att kunna prata med dem som, i 
alla fall de vi har på vårt boende för de är mestadels svenskar och vissa är ja från andra 
länder, men de kan svenska också för de har föräldrar oftast som har kommit hit och så är de 
födda här i Sverige, men det är viktigt med språket för att man ska klara sig i det här landet. 
 
Intervjuare [00:29:12]: Men det handlar väl också om ekonomi och så. 
 
Talare [00:29:12]: Ja. 
 
Intervjuare [00:29:15]: Var man har råd att bo och sen också kanske om man känner andra 
som bor där så blir det lättare. 
 
Talare [00:29:22]: Då brukar det bli att de flyttar till samma stadsdel. 
 
Intervjuare [00:29:27]: Nej men det ses väl som ett av de stora problemen nu men det får väl 
lösa sig. 
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Talare [00:29:35]: Vi får hoppas att det löser sig. Det behövs verkligen lösa sig så att alla mår 
bra. 
 
Intervjuare [00:29:42]: Är det någon mer skillnad från när du var barn och bodde i Backa 
jämfört med hur det är nu? 
 
Talare [00:29:48]: Ja kriminaliteten har blivit betydligt värre inte bara i Backa men i hela 
Sverige som har växt upp. Nu är det liksom man känner sig tyvärr inte trygg på kvällar om 
man ska gå hem från jobbet, så min gubbe har faktiskt börjat göra så att han hämtar mig 
med bilen fast att jag har promenadavstånd enbart för att jag känner mig otrygg på sena 
kvällar. 
 
Intervjuare [00:30:09]: Ja okej. 
 
Talare [00:30:11]: Och förr var det inte så man kunde gå ut på kvällarna och det var hur lugnt 
som helst och man kände sig trygg. 
 
Intervjuare [00:30:22]: Men är det en känsla du har eller har du fog för eller har det hänt 
saker som gör att du känner att det känns otrygg. 
 
Talare [00:30:29]: Ja det har hänt saker som jag tycker känns otryggt jag har sett 
knivskärningar och pistolskjutningar och sådant på rätt nära håll som man har blivit vittne till 
och det har skett på kvällar. Så det är tack vare det som man har blivit otrygg på kvällarna 
det tycker jag faktiskt är jobbigt för man vill känna sig trygg där man bor. 
 
Intervjuare [00:30:53]: Men tror du att det är någon narkotikahandel eller så som ligger 
bakom eller är det bara allmänt stök? 
 
Talare [00:30:58]: Ja det är ju gängen och det är väl mycket med kriminalitet överhuvudtaget 
där, tyvärr, och det får vi hoppas att polis och åklagare, hela staten lyckas komma underfund 
med hur de ska bete sig med det så att det blir tryggt och de inte behöver förstöra sina liv. 
 
Intervjuare [00:31:24]: Men du känner dig väldigt hemma i stadsdelen samtidigt? 
 
Talare [00:31:28]: Ja jag gör ju det, så jag hittar minsta skogsväg där och det hänger mycket 
ihop med att jag flyttade dit -84 jag skulle bli sju år det året. 
 
Intervjuare [00:31:42]: Ja då började du skolan där? 
 
Talare [00:31:44]: Jag började skolan i Backa och det var tack vare att mina föräldrar flyttade 
för de tyckte att jag skulle gå på en bättre skola, i en bättre stadsdel och på den tiden var 
Backa klassad som en bättre stadsdel. 
 
Intervjuare [00:32:00]: Ja just det, var var det ni bodde först? 
 
Talare [00:32:01]: Biskopsgården. 



18 
GSMArkiv:190012:41  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 41: Rose-Marie Johansson 

 

 
Intervjuare [00:32:02]: Just det. 
 
Talare [00:32:05]: Vi bodde i en del så jag skulle gå i skolan nere vid Vårväderstorget sa mina 
föräldrar och de tyckte inte att det kändes så rätt för de hade sett en del där nere. 
 
Intervjuare [00:32:13]: Ja, ja det hade börjat att bli stökigt då? 
 
Talare [00:32:17]: Ja. 
 
Intervjuare [00:32:16]: Även Biskopsgården var lugnt jag menar 60- och 70-talet och sen 
började det kanske på 80-talet. 
 
Talare [00:32:22]: Ja och då kände mina föräldrar nej vi ska flytta till en lugnare stadsdel med 
skolor på närmare avstånd från där vi bor då och det tyckte de så de gjorde det, jag kommer 
knappt ihåg det. 
 
Intervjuare [00:32:37]: Men hur kände du dig som Hisingsbo tycker du det är skillnad jag 
menar Göteborg är lite uppdelat. 
 
Talare [00:32:43]: Det är ju det. 
 
Intervjuare [00:32:44]: Och man säger bland urgöteborgarna, att Hisingen är ett ställe och 
det andra Göteborg. 
 
Talare [00:32:49]: Det har man hört pikar mycket om faktiskt, är du från Hisingen en annan 
är riktig göteborgare ja, ja, ja vi är riktiga göteborgare också [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:33:00]: Ja [skrattar]. 
 
Talare [00:33:01]: Fast vi bor på en ö, men man tänker inte på att Hisingen är en ö för den är 
så pass stor, men det är när man har tagit båten runt älven och ut i havet som man har tänkt 
på just det  - det är en ö [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:33:19]: Har du tagit den här rundan som går runt Hisingen? 
 
Talare [00:33:20]: Ja. 
 
Intervjuare [00:33:20]: Den är fin. 
 
Talare [00:33:21]: Ja det har vi gjort några gånger faktiskt, den är mysig att åka faktiskt. 
 
Intervjuare [00:33:26]: Ja jättefin är den och då får man känslan av att det är en ö det har 
man inte riktigt annars. 
 
Talare [00:33:33]: Nej det tänker man inte på så mycket. Hisingen känns som en del av 
fastlandet fast att det är en ö [skrattar]. 



19 
GSMArkiv:190012:41  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 41: Rose-Marie Johansson 

 

 
Intervjuare [00:33:41]: Javisst det är bara att man åker över bron eller broarna, det är ju tre 
broar. Men hur skulle du säga att en vanlig dag ser ut för sig, en arbetsdag? 
 
Talare [00:33:59]: Ja det beror på vilken tid jag börjar jobba, jag jobbar antingen morgon, 
kväll eller natt, men vi kör ett morgonpassdag då går jag upp vid kvart över fem för jag börjar 
oftast sju och fixar mig i ordning och tar en skön promenad till jobbet för då är det oftast 
lugnt på morgonen i området och då går man och njuter av naturen man får se på vägen. 
 
Intervjuare [00:34:28]: Hur långt har du till jobbet ungefär? 
 
Talare [00:34:28]: En kvarts promenad. 
 
Intervjuare [00:34:31]: Nej det är inte så långt. 
 
Talare [00:34:30]: Nej, det är det inte så det är rätt skönt faktiskt att börja med en promenad 
på morgonen och komma igång och få känna någorlunda färsk luft efter natten och höra 
naturen vakna till liv och det tycker jag är skönt och sen jobbar man fram till tre i alla fall, 
från sju till tre och sen tar man en promenad hem om man jobbar dag på kvällar så hämtar 
gubben mig då eller lämnar mig beroende på om jag ska jobba natt. 
 
Intervjuare [00:35:06]: Jaha du jobbar natt också? 
 
Talare [00:35:06]: Ja så lite tufft faktiskt med dessa tider att vända på dygn och så men det 
går och sen fixar man middagen hemma och ut och promenera mer vi har grönområde där 
slingan ligger i, alltså man kan motionera och springa och där är det faktiskt mysigt att gå, 
det är skog runtom och det brukar vi... 
 
Intervjuare [00:35:34]: Går du där ensam? 
 
Talare [00:35:35]: Jag går med gubben mycket där och vi bägge gillar att komma ut och 
känna lite natur och så runt om oss och sen umgås man kanske lite med grannar beroende 
på vad det är för väder man sitter mest ute då på kvällen. 
 
Intervjuare [00:35:49]: Man sitter ute på gården eller? 
 
Talare [00:35:53]: Ja sen brukar vi grilla gemensamt och dela med oss av olika 
matupplevelser och det är riktigt roligt faktiskt. 
 
Intervjuare [00:36:05]: Hade ni sommarställe också sa du? 
 
Talare [00:36:08]: Ja mina föräldrar flyttade upp till sommarstället och byggde om det till en 
villa och det stället har vi haft sedan slutet på 50-talet. Så där har man varit mycket på 
somrarna genom åren och det är mitt ute i skogen och det är lugnt och skönt [skrattar]. Dit 
kommer jag att flytta med tiden när mina föräldrar tyvärr har gått bort. 
 
Intervjuare [00:36:39]: Ja. 
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Talare [00:36:41]: Det är tanken eller om de inte orkar ha kvar det då tar jag över det. 
 
Intervjuare [00:36:47]: Ja men det ser du som... 
 
Talare [00:36:51]: Något att se fram emot. 
 
Intervjuare [00:36:53]: Ja byta det boendet. 
 
Talare [00:36:58]: Ja men det kommer kännas konstigt att lämna Backa [skrattar]. Mina 
föräldrar hade inte det problemet med tanke på att de är inte göteborgare. 
 
Intervjuare [00:37:05]: Nä var kom de ifrån? 
 
Talare [00:37:06]: Mamma är från Sörmland och pappa är från Falun i Dalarna. 
 
Intervjuare [00:37:11]: Och så studerade de här eller jobbade här? 
 
Talare [00:37:13]: Mamma flyttade ner när hon var tre år med sina föräldrar och pappa 
flyttade ner och fick jobb på Volvo så möttes de på någon Dalaförening här i stan. Morfar är 
från Dalarna också så de säger det att när jag blir riktigt trött eller när jag har druckit lite 
alkohol att jag pratar dalmål då. 
 
Intervjuare [00:37:36]: Ja det ligger i... 
 
Talare [00:37:38]: Det ligger i generna [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:37:41]: Men du hade ett stort intresse sa du, vikingar. 
 
Talare [00:37:45]: Ja det har jag och jag tycker att det är viktigt att vår svenska historia blir 
levande. 
 
Intervjuare [00:37:53]: Vi har en vikingautställning här, vad tycker du om den? 
 
Talare [00:37:57]: Den har jag varit på ett antal gånger [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:37:57]: [Skrattar] Det är inte så lätt att se att det är skepp det är mycket 
plankor som ligger där, men det är ändå ett av de få utgrävda i det här landet. 
 
Talare [00:38:05]: Det är det, det är faktiskt, det rekommenderar jag starkt att gå på för 
göteborgarna att gå och titta på stadsmuseet och vikingautställningen som ni har. Den är 
verkligen intressant och jag hoppas att det kommer mer, att den blir större [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:38:23]: Vad skulle du säga om vi bytte ut den då? 
 
Talare [00:38:28]: Nej [skrattar]. Jag hoppas inte det. 
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Intervjuare [00:38:34]: Har du varit på utgrävningarna när man grävde upp skeppet och så 
det var ju där i Skepplanda. 
 
Talare [00:38:38]: Japp gården ligger inte så himla långt ifrån. 
 
Intervjuare [00:38:40]: Nej. 
 
Talare [00:38:41]: Det vi har byggt upp. 
 
Intervjuare [00:38:45]: Men du har inte tänkt på att utbilda dig till arkeolog då eller så? 
 
Talare [00:38:48]: Jag hade de tankarna när jag var yngre men... 
 
Intervjuare [00:38:52]: Mer intresse? 
 
Talare [00:38:53]: Det är mer ett intresse jag tänkte att gör jag det så kanske jag tappar 
intresset. 
 
Intervjuare [00:39:01]: Men ägnar du dig åt det en del på fritiden? 
 
Talare [00:39:02]: Ja, ja, ja, ja [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:39:04]: Mycket [skrattar]. 
 
Talare [00:39:06]: Ja vi är mycket på gården. Vi försöker återskapa så mycket hantverk som 
möjligt från vikingatiden så efter fynd och så och så är vi ute på olika marknader, 
vikingamarknader då, eller medeltidsmarknader ibland också och då vi klär ju oss som 
vikingarna i alla fall efter fynd och så, vi syr våra egna kläder. 
 
Intervjuare [00:39:28]: Ja det är lite såhär rollspel, inte rollspel men... 
 
Talare [00:39:31]: Nej inget live riktigt. 
 
Intervjuare [00:39:32]: Nej, inget sådant. 
 
Talare [00:39:33]: Livespel är mer en annan sort än vad vi är tycker vi med tanke på att vi 
håller oss bara till vikingatiden och det är där vårt intresse ligger. 
 
Intervjuare [00:39:44]: Men tillverkar ni saker och sådant också? 
 
Talare [00:39:45]: Jajamän både i trä och metall, ben [skrattar]. Jag är inte så förtjust i just 
den delen med skinn och ben och sådant, jag gillar inte att djur ska behöva dö [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:40:01]: Nej just det. 
 
Talare [00:40:05]: Men det var tvunget, de tog vara på mycket vikingarna på så sätt med 
tanke på att de åt djuret, de tog skinnet, de tog benen och tillverkade plädar, kläder, ja andra 
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grejer nålar och allt möjligt. Så det kom till vara och så gjorde de garanterat olja och grejer 
också, även om man inte har hittat så mycket fynd på det. Men jag har mina misstankar att 
de måste ha tagit vara på så mycket som möjligt. 
 
Intervjuare [00:40:36]: Men det är en förening ni är med i då? 
 
Talare [00:40:37]: Ja Ale Vikingagård Byalaget. 
 
Intervjuare [00:40:40]: Okej. 
 
Talare [00:40:42]: Eller vi som driver gården just nu tyvärr är det en ideell förening så vi kan 
inte ha öppet dygnet ja öppet så ofta. 
 
Intervjuare [00:40:47]: Ja är det inte kommunen som... 
 
Talare [00:40:50]: Nej. 
 
Intervjuare [00:40:49]: Men det var de väl från början? 
 
Talare [00:40:52]: Kommunen hade den från början ja, men sen ville inte kommunen driva 
det längre det var tydligen inte gynnsamt för dem och då bildades Ale Vikingagård. Ja via 
Byalaget då och på så sätt fick vi hyra gården och så driver vi den i vår anda. Vi försöker ha 
olika temadagar och marknaden en gång om året och nu även julmarknad en dag i december 
där vi visar upp lite. 
 
Intervjuare [00:41:23]: Är ni inne här i stan någonting? 
 
Talare [00:41:28]: Inte så, vi har varit på museet här. 
 
Intervjuare [00:41:30]: Ja förut hade man föreningsträff där andra föreningar fick ställa ut 
och... 
 
Talare [00:41:37]: Okej det tror jag inte att vi har varit med på faktiskt, om inte kommunen 
var med på det då, det har jag ingen aning om för jag gick med i Byalaget. Jag var inte med 
när kommunen hade det med tanke på att jag fick övertala gubben [skrattar] för vi var 
mycket på gården och tittade när de byggde det och det och det var jätteintressant tyckte 
jag, gubben gick bara och suckade [skrattar]. Han är mer inne på den delen med fightingen, 
vikingafight, och liksom han tycker att... 
 
Intervjuare [00:42:08]: På holmgång eller vad man gjorde på den tiden? 
 
Talare [00:42:10]: Ja allt möjligt vad det nu heter. Jag är inte så intresserad av det men han 
tycker att det är jättekul att titta på gamla vapen som är uppgrävt från vikingatiden att titta 
på. Liksom hur de stred det vet man inte liksom, det får man tolka själv med tanke på 
vapnen de hade och sköldarna och ringbrynjor och sådant som de har hittat. 
 
Intervjuare [00:42:39]: Vår utställning är inte så krigisk av sig, den handlar om jordbrukarna 
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också och kvinnorna, det är en väldigt viktig roll. 
 
Talare [00:42:44]: Ja det är den delen jag tycker är mer intressant faktiskt, hantverk och 
jordbruket och vad de åt och hela det köret det tycker jag är viktigt... 
 
Intervjuare [00:42:54]: Ja just det, det finns lite sådana här… men det kanske inte är riktiga 
utställningar jag tänkte…  I Falbygden finns det också någon sådan där, järnåldern kanske det 
är mera än vikingarna eller precis gränsen där kanske. 
 
Talare [00:43:08]: Ja vi har åkt runt på lite faktiskt jag och min man sedan han blev 
intresserad. 
 
Intervjuare [00:43:14]: Men det var viktigt för dig att han också blev intresserad? 
 
Talare [00:43:16]: Ja för jag tyckte att det kan vara en rolig grej som vi kan göra gemensamt 
och när han väl fick upp ögonen så blev jag yes [skrattar]. Historien har alltid intresserat mig, 
alltid sedan jag öppnade min första skolbok med historia [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:43:34]: Så du var intresserad redan i skolan? 
 
Talare [00:43:34]: Ja, redan första årskursen faktiskt, jag lärde mig att läsa jättefort och när 
historieböckerna kom så sträckläste jag dem, min lärare var inte så glad på mig då. Jag sa 
det, innan jag gick ut ettan så hade jag läst till och med treans årskurs i historia [skrattar] så 
det intresserar mig. 
 
Intervjuare [00:43:59]: Men köper du en del böcker och så också? 
 
Talare [00:44:00]: Ja lånar, jag lånar mycket faktiskt också. Gubben han vill ha mer böcker 
med bilder i, medan jag föredrar med text men det är mycket att läsa och det ändras... 
 
Intervjuare [00:44:16]: Åker ni runt i landet också på sådana här träffar? 
 
Talare [00:44:18]: Ja det gör vi. Nu ska vi faktiskt upp snart med Byalaget upp till Stockholm 
och gå på Historiska och vikingalivet där uppe och så ska vi gå på E-types vikingarestaurang 
[skrattar]. 
 
Intervjuare [00:44:32]: Jaha [skrattar]. 
 
Talare [00:44:33]: Det är en studieresa som vi ska göra så det ska bli kul faktiskt. 
 
Intervjuare [00:44:39]: Ja det är lite roligt. 
 
Talare [00:44:42]: För det finns vissa i föreningen som inte har varit där och sett det, jag har 
varit på de flesta ställena tack vare att gubben är där uppifrån. Man är i alla fall en gång i 
Stockholm per år och hälsar på hans familj och så, så då har det blivit att man har gått på 
museums och sådant för att se det är lite annorlunda. 
 



24 
GSMArkiv:190012:41  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 41: Rose-Marie Johansson 

 

Intervjuare [00:45:02]: Är det ditt stora intresse på fritiden kan man säga eller har du något 
mer? 
 
Talare [00:45:05]: Jag älskar handarbete [skrattar]. 
 
Talare [00:45:06]: Ja. 
 
Intervjuare [00:45:10]: Jag pysslar mycket och så på fritiden och sen är ishockeyn en stor del 
också och den säsongen sätter fart nu, så det passar rätt bra, vikingalivet på sommartid och 
våren och hockeyn på vintern [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:45:27]: Och så handarbete under... 
 
Talare [00:45:28]: Hela året. Jag syr mycket, stickar, virkar, nålbinder mycket. Då nålbinder 
jag vantar och mössor och sådant som vi behöver till vikingalivet med tanke på att det ska 
vara så historiskt korrekt som möjligt och sen är det mycket med… jag gillar att hålla på med 
scrapbooking och sådant också jag är ute och fotar mycket och göra fotoalbum. 
 
Intervjuare [00:45:59]: Är det på nätet också då eller? Instagram eller? 
 
Talare [00:45:59]: Nja jag lägger ut lite bilder på Insta och Facebook men jag tycker inte om 
sociala medier så mycket [skrattar]. Mina vänner brukar säga bara, nu har det gått två 
månader sedan du var ute på Facebook sist kom igen nu. Jag tycker det är mer att folk bara 
lägger ut en massa mat och grejer och jag blir så trött på det [skrattar]. 
 
Intervjuare [00:46:20]: Du har varit inne på maten också på vikingatiden. 
 
Talare [00:46:23]: Ja den intresserar jag mig mycket för, vad de sålde för något och hur de 
förvarade framförallt. Det försöker jag fördjupa mig mer och mer i och vad som åts av, vad 
som har hittats och det är en del man har hittat. 
 
Intervjuare [00:46:46]: Har du varit i kontakt med några här på museet? 
 
Talare [00:46:49]: Nej inte så, men vi har haft mycket kontakt nere i Skåne. Vad heter det 
stället nu vikinga, de har ett litet museum och en by som de har byggt upp och några av dem 
har jobbat på museum som arkeologer och sådant, har jag hört, så de har rätt mycket 
kunskap där nere men just namnet... 
 
Intervjuare [00:47:14]: Nej jag kommer inte heller på det. Jag är dålig på namn. 
 
Talare [00:47:20]: Det är mer min gubbes del. 
 
Intervjuare [00:47:20]: Har ni varit på Birka också kanske? 
 
Talare [00:47:23]: Ja det har vi varit och det tyckte jag var jätteintressant att se allt de har 
hittat där, det intresserar mig. Det är någonting som jag vill åka till mer faktiskt och sen vi 
har varit rätt mycket runt faktiskt, i alla fall södra delen av Sverige, Göteborg, Skåne, neråt 
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Halland, Blekinge ja fram till Stockholm ungefär kan man väl säga, den delen av Sverige. 
 
Intervjuare [00:47:52]: I Danmark har de en del vikingaskepp och Norge. 
 
Talare [00:47:56]: Norge har vi varit i och tittat på museer och Osebergsskeppet och sådär, 
jag kan inte förstå att de kunde bygga så avancerat som de kunde med de verktygen det är 
inte illa, men det är ett begravningsskepp de har grävt upp. 
 
Intervjuare [00:48:15]: Men om du tänker på Göteborg skulle du säga, hur tror du att 
Göteborgs framtid är då? 
 
Talare [00:48:19]: Ja jag hoppas att den kommer att bli bra, att segregationen minskar och 
kulturen ökar, att all historia vi har tas hand om det tycker jag är viktigt och inte bara bygger 
nytt överallt och river det gamla. 
 
Intervjuare [00:48:36]: Nej. 
 
Talare [00:48:37]: Det måste finnas en del kvar också och jag hoppas på en bra framtid för 
Göteborg. Jag hoppas att... 
 
Intervjuare [00:48:47]: För du känner dig ändå trygg i Göteborg som stad och du känner dig 
hemma i staden. 
 
Talare [00:48:55]: Ja det gör jag. 
 
Intervjuare [00:48:55]: Det är din stad. 
 
Talare [00:48:57]: Ja det är det. 
 
Intervjuare [00:48:59]: Är det något du vill lägga till här jag tänker på som vi har glömt att ta 
upp som du vill ha med? 
 
Talare [00:49:06]: Nej inte vad jag kommer på just nu, jag lovar att jag kommer komma på 
dagen efteråt det skulle inte förvåna mig. 
 
Intervjuare [00:49:12]: Ja nu har vi täckt rätt så mycket här, så att om du inte vill lägga till 
något mer så, nu har vi pratat i 50 minuter. 
 
Talare [00:49:34]: Jag tycker att jag har tagit med det mesta, till och med lite politik. 
[skrattar]. 
 
Intervjuare [00:49:37]: Jag tycker också det, ja [skrattar]. Men då får jag tacka dig för den här 
intervjun. 
 
Talare [00:49:43]: Tack så mycket det var jättetrevligt faktiskt. 
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Intervjuare [00:49:46]: Ja.  
 
 
[bandningen slutar] 
 
 


